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Kaupunginhallitus  
 
Aika 13.01.2025 klo 17:00 - 18:42 
 
Paikka Kaupunginhallituksen kokoushuone 
 
Käsitellyt asiat 
 
§ Otsikko Sivu 
§ 1 Korttelin 544 asemakaavan muutos; Vastineet kaavaehdotukseen 

jätettyyn palautteeseen, sekä asemakaavamuutoksen hyväksyminen 
/ Kvo-asia 

4 

§ 2 Katualueen ostaminen / 78-408-4-5 Solhem 9 

§ 3 Ympäristölautakunnan toimintasäännön päivitys sekä tarvittavat 
muutokset hallintosääntöön / Kvo-asia 

10 

§ 4 Terassialueen vuokraus kesälle 2025 12 

§ 5 Talousarvion täytäntöönpano-ohjeet 2025 14 

§ 6 Yleishallinnon ostolaskujen tarkastajat ja hyväksyjät 15 

§ 7 Hallintopakkohakemus koskien Hangonkylän venesataman 
venelaitureita 

16 

§ 8 HIRS-kuntien eli Hangon, Inkoon, Raaseporin ja Siuntion yhteinen 
tulevaisuusvisio 

17 

§ 9 Sivistyslautakunnan lausunto, Skogshyddans föräldraförening rf:n 
avustusanomukseen Hangon kaupungin 150-vuotisjuhlarahastosta, 
sähkö-laatikkopyörän hankinnasta Metsämajan päiväkotiin 

20 

§ 10 Vastaus valtuutettu Jaana Pulkkisen ym. aloitteeseen parkkipaikkojen 
aikaan saamiseksi yhteistyössä Hangon seurakuntayhtymän kanssa / 
Kvo-asia 

22 

§ 11 Vastaus valtuutettu Jaana Pulkkisen ym. aloitteeseen kunnallisesta 
kierrätysviikosta / Kvo-asia 

24 

§ 12 Vastaus valtuutettu Jaana Pulkkisen ym. aloitteeseen kevyen 
liikenteen väylän jatkosta Täktomintieltä Kirkkotielle / Kvo-asia 

26 

§ 13 Tiedotuksia 28 

§ 14 Lautakuntien pöytäkirjat ja viranhaltijapäätökset 30 

 
 
  



 

Pöytäkirja 1/2025  2 

 

 

Aika 13.01.2025 klo 17:00 - 18:42 
 
Paikka Kaupunginhallituksen kokoushuone 
 
Osallistujat 
 
    
Läsnä Söderholm Sture puheenjohtaja  
 Laine Sami varapuheenjohtaja  
 Lesch-Saarinen Helena jäsen  
 Rantala Fredrik jäsen  
 Westerlund Linda varajäsen Pulkkinen Jaana 
 Rönnblad Tom jäsen  
 Salo Eira jäsen  
 Ruuska Pertti jäsen  
 Heinonen Päivi varajäsen Liettyä Katja 
 Pääkkö Aila kvo:n puheenjohtaja  
 Horn Stephan kvo:n 1. varapuheenjohtaja  
 Gran Birgitta kvo:n 2. varapuheenjohtaja  

 
Poissa Pulkkinen Jaana 
 Liettyä Katja 

 
Muu Ståhl Petra kaupunginjohtaja  
 Kukka-Maaria Luukkonen  kaupungingeodeetti Klo 17.00-17.34 
 Hanna Höglund  sihteeri  

 
Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 
 
Päätös  Puheenjohtaja totesi kokouksen laillisesti koollekutsuksi ja päätösvaltaiseksi.  
 
Pöytäkirjan tarkastajien valinta  
 
Päätös  Pöytäkirjan tarkastajiksi valittiin Tom Rönnblad ja Sami Laine. 
 
Allekirjoitukset 
 
 
 Sture Söderholm Hanna Höglund 
 puheenjohtaja sihteeri 
 
Käsitellyt asiat  1 - 14 
 
Pöytäkirjan tarkastus 
 
 
 Tom Rönnblad Sami Laine 
  pöytäkirjantarkastaja  pöytäkirjantarkastaja 
 
Pöytäkirjan nähtävilläpito 
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16.1.2025 Kaupungin www-sivut     
 
Todistaa  Hanna Höglund
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Tekninen lautakunta § 65 12.06.2024 
Kaupunginhallitus § 169 17.06.2024 
Ympäristölautakunta § 98 29.08.2024 
Ympäristölautakunta § 136 31.10.2024 
Kaupunginhallitus § 257 04.11.2024 
Kaupunginhallitus § 1 13.01.2025 
 

 

 
Korttelin 544 asemakaavan muutos; Vastineet kaavaehdotukseen jätettyyn palautteeseen, sekä 
asemakaavamuutoksen hyväksyminen / Kvo-asia 
 
Tekninen lautakunta 12.06.2024 § 65  
  
 

Asematorin sekä vanhan paloaseman ja sen lähiympäristön asemakaavan jäi 
korttelin 544 rautatien puoleiseen reunaan ohjeellinen yleiselle jalankululle 
varattu alueen osa. Kortteliin muodostuu vain yksi tontti, joka on nykyisin 
yksityisomistuksessa. Tontin omistaja on ilmaissut halukkuutensa siihen, että 
varaus muutetaan kevyen liikenteen väyläksi ja se sen jälkeen siirtyy kaupungin 
omistukseen ja ylläpitoon. 
 

*/* Liite 
 Kartta 
 

Ehdotus (Horttanainen) Tekninen lautakunta päättää ehdottaa kaupunginhallitukselle, että se käynnistää 
asemakaavan muutoksen entisen rautatieaseman ympäristössä liitekartan 
osoittamalla alueella. Kaavamuutoksen tavoitteena on muuttaa korttelin 544 
eteläreunassa kulkeva yleiselle kävelylle varattu alue kevyen liikenteen väyläksi. 
 

Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 
 
Lisätiedot Tekninen johtaja Jukka Horttanainen, 040 135 9280 
 
 
Kaupunginhallitus 17.06.2024 § 169  
  
 
 Liite 

- Kartta 
 

Ehdotus Kaupunginhallitus käynnistää asemakaavan muutoksen entisen rautatieaseman 
ympäristössä liitekartan osoittamalla alueella. Kaavamuutoksen tavoitteena on 
muuttaa korttelin 544 eteläreunassa kulkeva yleiselle kävelylle varattu alue 
kevyen liikenteen väyläksi. 
 

Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 
 
Lisätiedot Tekninen johtaja Jukka Horttanainen, 040 135 9280 
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Tekninen lautakunta § 65 12.06.2024 
Kaupunginhallitus § 169 17.06.2024 
Ympäristölautakunta § 98 29.08.2024 
Ympäristölautakunta § 136 31.10.2024 
Kaupunginhallitus § 257 04.11.2024 
Kaupunginhallitus § 1 13.01.2025 
 

 

Ympäristölautakunta 29.08.2024 § 98  
  
 

Suunnittelualue sijaitsee 5. kaupunginosassa. Alueen rajaa lännessä ja 
pohjoisessa Pitkäkatu, idässä Palokunnankatu ja etelässä rautatie. Alue käsittää 
korttelin 544. Alue on pinta-alaltaan noin 3000 m².   
 
Kaavamuutoksen tavoitteena on muuttaa korttelin 544 eteläreunassa kulkeva 
yleiselle kävelylle varattu alue kevyen liikenteen väyläksi.  
 
Kaava tehdään kaupungin omana työnä. Hallintosäännön mukaan 
kaupunginhallitus hyväksyy muut kuin maankäyttö- ja rakennuslaissa tarkoitetut 
merkittävät asemakaavan muutokset edellyttäen, ettei asemakaavan 
muutosehdotuksesta ole jätetty muistutusta.  
 

*/* Liitteenä 
 Osallistumis- ja arviointisuunnitelma per 29.8.2024 
 Valmisteluvaiheen vuorovaikututusmateriaali 
 Suunnittelualueen rajaus 

 
Ehdotus (Luukkonen) Ympäristölautakunta 

 asettaa vireille korttelin 544 asemakaavan muutoksen  
 hyväksyy, että kaava tehdään kaupungin omana työnä. 
 hyväksyy osallistumis- ja arviointisuunnitelman per 29.8.2024.  

 
Osallistumis- ja arviointisuunnitelma (OAS) kuulutetaan tiedoksi ja se on 
nähtävillä koko kaavoitustyön ajan kaupungin kotisivuille sekä teknisessä ja 
ympäristövirastossa. OAS päivitetään tarvittaessa kaavoitustyön edetessä. 
 
Osallistumis- ja arviointisuunnitelma lähetetään kaupunginhallitukselle tiedoksi. 
 

Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 
 
Lisätiedot Kaupungingeodeetti Kukka-Maaria Luukkonen, 040 1359 281 
 Suunnitteluavustaja Jaana Sarnikorpi, 040 1359 283 
 
Ympäristölautakunta 31.10.2024 § 136  
  
 

Maankäyttöosasto on laatinut ehdotuksen korttelin 544 asemakaavan 
muutokseksi. 
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Tekninen lautakunta § 65 12.06.2024 
Kaupunginhallitus § 169 17.06.2024 
Ympäristölautakunta § 98 29.08.2024 
Ympäristölautakunta § 136 31.10.2024 
Kaupunginhallitus § 257 04.11.2024 
Kaupunginhallitus § 1 13.01.2025 
 

 

Asemakaavan muutoksen tavoitteena on muuttaa korttelin 544 eteläreunassa 
kulkeva yleiselle kävelylle varattu alue kävelyn ja pyöräilyn väyläksi (ent. kevyen 
liikenteen väylä). 
 

*/* Liitteenä 
 Kaavaehdotuskartta ja määräykset, per 23.10.2024 
 Kaavaselostus, per 23.10.2024 
 Osallistumis- ja arviointisuunnitelma, per 29.8.2024 

 
Ehdotus (Luukkonen) Ympäristölautakunta tutustuu laadittuun ehdotukseen korttelin 544 

asemakaavan muutokseksi ja päättää ehdottaa kaupunginhallitukselle, että 
- se asettaa kaavaehdotuksen liitteineen julkisesti nähtäville 
kaupungin kotisivuille sekä tekniseen ja ympäristövirastoon vähintään 14 päivän 
ajaksi MRL 65 §:n ja MRA 27 §:n mukaisesti. 
 

Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 
Pykälä tarkastettiin välittömästi. 

 
Lisätiedot Kaupungingeodeetti Kukka-Maaria Luukkonen, 040 1359 281 
 Suunnitteluavustaja Jaana Sarnikorpi, 040 1359 283 
 
Kaupunginhallitus 04.11.2024 § 257  
  
 
 

 Liitteenä 
 Kaavaehdotuskartta ja määräykset, per 23.10.2024 
 Kaavaselostus, per 23.10.2024 
 Osallistumis- ja arviointisuunnitelma, per 29.8.2024 

 
Ehdotus Kaupunginhallitus päättää asettaa kaavaehdotuksen liitteineen julkisesti 

nähtäville kaupungin kotisivuille sekä tekniseen ja ympäristövirastoon vähintään 
14 päivän ajaksi MRL 65 §:n ja MRA 27 §:n mukaisesti. 
 

Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 
 
Lisätiedot Kaupungingeodeetti Kukka-Maaria Luukkonen, 040 1359 281 
 Suunnitteluavustaja Jaana Sarnikorpi, 040 1359 283 
 
 
 
Kaupunginhallitus 13.01.2025 § 1    
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Tekninen lautakunta § 65 12.06.2024 
Kaupunginhallitus § 169 17.06.2024 
Ympäristölautakunta § 98 29.08.2024 
Ympäristölautakunta § 136 31.10.2024 
Kaupunginhallitus § 257 04.11.2024 
Kaupunginhallitus § 1 13.01.2025 
 

 

310/10.02.00/2024    
 

Asian jatkokäsittely. 
 
Ehdotus Korttelin 544 asemakaavan muutokseksi on ollut nähtävillä 18.11.-
1.12.2024 välisen ajan. Ehdotuksesta jätettiin yksi muistutus. 

 
Maankäyttöosasto on valmistellut vastineet saatuun palautteeseen. 
Kaavaehdotusta ei esitetä muutettavan.  

 
 Liitteet 

- Vastineet saatuun palautteeseen 7.1.2025 
- Kaavakartta 23.10.2024 
- Kaavaselostus 7.1.2025 

 
 Oheismateriaali 

- Liikennesuunnitelma 
  
Ehdotus Kaupunginhallitus hyväksyy vastineen Korttelin 544 

asemakaavamuutosehdotuksesta saatuun palautteeseen sekä esitetyt 
toimenpiteet.  
 
Kaupunginhallitus ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että se merkitsee hyväksytyt 
vastineet tiedoksi, sekä hyväksyy korttelin 544 asemakaavan muutoksen 
kaavaselostuksen per 7.1.2025 ja kaavakartan määräyksineen per 23.10.2024 

 
 
Asian käsittely Keskustelun aikana esittelijä muutti ehdotustaan lisäämällä siihen seuraavan 

kappaleen:  
 

Siltä osin kun aitaus alueella ei ole toteutettu kaavan tarkoittamalla tavalla, tulee 
se saattaa asemakaavan mukaiseksi. 
 

Päätös Kaupunginhallitus päätti muutetun ehdotuksen mukaisesti. 
 
Lisätiedot Kaupungingeodeetti Kukka-Maaria Luukkonen, 040 1359 281 
 
 
Liitteet 

1 YMP 31.10.2024; Korttelin 544 asemakaavan muutos; kaavaehdotuskartta 
ja määräykset - planförslagskarta och bestämmelser per 23.10.2024 

2 YMP 31.10.2024; Korttelin 544 asemakaavan muutos; kaavaselostus - 
planbestämmelser per 23.10.2024 
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Tekninen lautakunta § 65 12.06.2024 
Kaupunginhallitus § 169 17.06.2024 
Ympäristölautakunta § 98 29.08.2024 
Ympäristölautakunta § 136 31.10.2024 
Kaupunginhallitus § 257 04.11.2024 
Kaupunginhallitus § 1 13.01.2025 
 

 

3 YMP 29.8.2024; Korttelin 544 asemakaavan muutos; osallistumis- ja 
arviointisuunnitelma 29.8.2024 

4 YMP 29.8.2024; Korttelin 544 asemakaavan muutos; valmisteluvaiheen 
vuorovaikutusmateriaali 

5 YMP 29.8.2024; Korttelin 544 asemakaavan muutos; sijaintikartta - 
lägeskarta 

6 Korttelin 544 asemakaavan muutos , kaavaselostus 7.1.2025 
7 Vastineet ehdotuksesta Kortteli 544 KML 7.1.2025 
8 Korttelin 544 asemakaavan muutos, kaavakartta 23.10.2024 

 
Oheismateriaali 

OM / Kortteli 544, liikennöintisuunnitelma 
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Kaupunginhallitus § 2 13.01.2025 
 

 

 
Katualueen ostaminen / 78-408-4-5 Solhem 
  
Kaupunginhallitus 13.01.2025 § 2    
3/10.00.02/2025    
    
 

Satamasaarentien ja Kalastajankadun kulmassa on kiinteistö 78-408-4-5 Solhem. 
Nykyisin kiinteistö on kokonaan asemakaavan mukaista katualuetta ja olemassa 
oleva ajorata kulkee osittain kiinteistön kautta. 

 
Kiinteistö on ollut yksityisomistuksessa muodostamisestaan lähtien vuodesta 
1933. Kiinteistö on saanut asemakaavan vuonna 1953. 1980-luvulla kiinteistöstä 
on muodostettu kolme tonttia. Kalastajankadun vastaisten tonttien 
tontinmittausten yhteydessä on suoritettu rajankäynnit Kalastajankatua vasten. 
Rajankäynnin ja tonttijakolaskelman mukaisesti kiinteistön todellinen jäljelle 
jäänyt pinta-ala on noin 56 m2. 

 
Tehtaanniemen maankäyttösopimuksessa kaupungin ostaman katualueen 
hinnaksi päätettiin 2,25 €/m2 sidottuna vuoden 2019 syyskuun 
elinkustannusindeksin pistelukuun 1973. Sopimuksen mukaisesti hinta 
tarkistettiin syyskuun elinkustannusindeksin muutoksen mukaisesti. Vuoden 2024 
syyskuun elinkustannusindeksin pisteluku oli 2330 ja indeksitarkistetuksi hinnaksi 
saadaan 2,66 €/m2. Tällä saadaan kiinteistön kauppahinnaksi 148,96 €. 

 
Kiinteistön omistajaan ollaan oltu yhteydessä eikä omistaja vastusta kiinteistön 
myymistä kaupungille. 

 
Liitteenä 
- sijaintikartta ja oheismateriaalina kartat kiinteistöstä 

 
Ehdotus Kaupunginhallitus päättää ostaa yksityishenkilöltä kiinteistön 78-408-4-5 Solhem 

148,96 € kauppahinnalla. 
 

Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 
 
Lisätiedot Kaupungingeodeetti Kukka-Maaria Luukkonen, 040 135 9281 
 Maankäyttösihteeri Aki Uusitalo, 040 135 9287 
Liitteet 

9 Liite Sijaintikartta Solhem 
 
Oheismateriaali 

Oheismateriaali Kartta kiinteistöstä Solhem 
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Ympäristölautakunta § 6 09.01.2025 
Kaupunginhallitus § 3 13.01.2025 
 

 

 
Ympäristölautakunnan toimintasäännön päivitys sekä tarvittavat muutokset hallintosääntöön / Kvo-asia 
 
  
Ympäristölautakunta 23.4.2020 § 50 
1462/10.100/2017, 836/10.101/2020 

 
Ympäristölautakunnan toimintasääntö tulee päivittää mm. sähköisen 
kokousmenettelyn osalta. Samassa yhteydessä on tehty teknisluonteisia 
korjauksia. 
 

Ehdotus (Luukkonen) Ympäristölautakunta hyväksyy ehdotuksen päivitetyksi toimintasäännöksi. 
Pykälä tarkistetaan välittömästi. 
 

Asian käsittely Keskustelun aikana esittelijä täydensi ehdotustaan siten, että pykälän 6 
ensimmäinen kappaleeseen lisätään sana ”erityistapauksessa”. Kappale tulee 
muotoon: 
 
”Ympäristölautakunnan asiat käsitellään varsinaisessa kokouksessa … tai 
erityistapauksessa sähköisesti etäyhteydellä….”. 
 
Lisäksi toimintasääntö on tarpeen saattaa voimaan heti. 
 

Päätös Hyväksyttiin esittelijän muutettu ehdotus. 
Pykälä tarkistettiin välittömästi. Toimintasääntö tuli voimaan heti. 
 

Lisätiedot Kaupungingeodeetti Kukka-Maaria Luukkonen, 040 1359 281 
 
 

Ympäristölautakunta 09.01.2025       
1/00.01.01/2025   
 Uusi Rakentamislaki tuli voimaan 1.1.2025. Samassa yhteydessä Maankäyttö- ja 

rakennuslaki muuttui Alueidenkäyttölaiksi. 
 
Ympäristölautakunnan toimintasääntöön on tehty em. johtuvat päivitykset. 
 
Lakimuutokset aiheuttavat tarkistustarvetta myös kaupungin hallintosäännön 21 
§:ään ympäristölautakunnan tehtävien osalta.  
 
Samassa yhteydessä esitetään muutama jo aiemmin esiin tullut muutos-/ 
korjaustarve. 
 

*/* Liitteenä 
 Liite 1. Ympäristölautakunnan toimintasääntö 9.1.2025 
 Liite 2. Ehdotetut muutokset hallintosääntöön  
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Ympäristölautakunta § 6 09.01.2025 
Kaupunginhallitus § 3 13.01.2025 
 

 

Ehdotus (Luukkonen) Ympäristölautakunta hyväksyy tarkistetun ympäristölautakunnan 
toimintasäännön per 9.1.2025  liitteen mukaisesti. Toimintasääntöä sovelletaan 
välittömästi. Toimintasääntö lähetetään tiedoksi kaupunginhallitukselle. 
 
Lisäksi lautakunta ehdottaa kaupunginhallitukselle, että kaupungin 
hallintosääntöön tehdään liitteessä 2 esitetyt muutokset. 
 
Pykälä tarkastetaan välittömästi. 
 

Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 
Pykälä tarkastettiin välittömästi. 

 
Lisätiedot Rakennustarkastaja Anders Welander, 019 220 3390 
 Kaupungingeodeetti Kukka-Maaria Luukkonen, 040 135 9281 
 
Kaupunginhallitus 13.01.2025 § 3    
1/00.01.01/2025    
 
 
 Liitteenä 

 Liite 1. Ympäristölautakunnan toimintasääntö 9.1.2025 
 Liite 2. Ehdotetut muutokset hallintosääntöön  

 
 

Ehdotus Kaupunginhallitus merkitsee päivitetyn ympäristölautakunnan toimintasäännön 
tiedoksi ja ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että kaupungin hallintosääntöön 
tehdään liitteessä 2 esitetyt muutokset.   
 

Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 
 
Lisätiedot Rakennustarkastaja Anders Welander, 019 220 3390 
 Kaupungingeodeetti Kukka-Maaria Luukkonen, 040 135 9281 
Liitteet 

10 Ymp 9.1.2025; Ympäristölautakunnan toimintasääntö / Miljönämndens 
verksamhetsstadga 9.1.2025 

11 YMP 9.1.2025; Ehdotetut muutokset hallintosääntöön / Förslagna 
ändringar till förvaltningsstadgan 
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Tekninen lautakunta § 87 28.08.2024 
Kaupunginhallitus § 4 13.01.2025 
 

 

 
Terassialueen vuokraus kesälle 2025 
 
Tekninen lautakunta 28.08.2024 § 87  
  
 
 

Kahvila Cafferién omistaja anoo terassialueen vuokraamista karttaliitteessä ja 
kuvassa esitetylle alueelle kesäksi 2025. Tarkempi ajankohta hakemuksessa on 
ajalle 1.5-31.09.2025. Alue käsittää noin 70 m2:n nurmikkoalueen Cafferien 
vastapäätä.  

Kahvila on tänä kesänä joutunut siirtämään katualueella olevan terassialueensa 
tilapäisesti kyseiselle alueelle, koska voimassa olevaa vuokra-aluetta on häirinnyt 
julkisivuremontti. Julkisivuremontti on alkanut kesäkuussa ja jatkuu koko kesän. 
Kahvilan omistaja ja asiakkaat ovat kokeneet paikan sijainnin viihtyisäksi, eikä se 
ole haitannut rannan muita toimintoja, kuten rantalentopalloa. 

Hakijan mukaan terassilla tulisi olemaan sekä ruoka- että alkoholitarjoilua 
kahvilan aukioloaikojen mukaisesti klo 9-18. Lisäksi tarjoilua olisi satunnaisesti 
pidempään (klo 22.00-23.00), noin 4-5 kertaa kesän aikana. 
 

*/* Liitteet 
 - Kartta 
 - Kuva 2024 

 
Ehdotus (Horttanainen) Tekninen lautakunta hyväksyy sijainnin osalta hakemuksen, terassialueen 

vuokraan sovelletaan niiden yleistä taksaa. Tekninen lautakunta välittää 
hakemuksen edelleen kaupunginhallituksen käsiteltäväksi. 

 
Asian käsittely Kokouksessa esitettiin hakemus joka laitetaan oheismateriaaliksi pöytäkirjaan. 

 
Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 
 
Lisätiedot Tekninen johtaja Jukka Horttanainen, 040 135 9280 
 
 
Kaupunginhallitus 13.01.2025 § 4    
357/10.00.02/2024    
 
    
 Cafferie Oy Ab (kahvila Cafferié) on anonut terassialueen vuokraamista 

karttaliitteessä ja kuvassa esitetylle alueelle kesäksi 2025. Tarkempi ajankohta 
hakemuksessa on ajalle 1.5-30.09.2025. Alue käsittää noin 70 m2:n 
nurmikkoalueen Cafferieta vastapäätä.  
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Tekninen lautakunta § 87 28.08.2024 
Kaupunginhallitus § 4 13.01.2025 
 

 

Tekninen lautakunta on päätöksellään 28.08.2024 § 87 hyväksynyt hakemuksen 
sijainnin osalta. Teknisen lautakunnan päätöksen mukaan vuokraan sovelletaan 
terassialueiden yleistä taksaa. Tekninen lautakunta on välittänyt hakemuksen 
edelleen kaupunginhallituksen käsiteltäväksi. 

 
Liitteet 

 - Kartta 
 - Kuva 2024 
 
 Oheismateriaali 

- hakemus 
 
Ehdotus Kaupunginhallitus hyväksyy hakemuksen seuraavin ehdoin: 

 
Hakemuksen kohteena oleva alue vuokrataan ajalle 1.5-30.09.2025.  
 
Terassilla saa olla ruoka- ja alkoholitarjoilua kahvilan aukioloaikojen mukaisesti 
klo 9-18. Lisäksi tarjoilua saa olla satunnaisesti pidempään (klo 22.00-23.00 
saakka), noin 4-5 kertaa kesän aikana.  
 
Hakijan tulee hakea terassialueelle tarvittavat viranomaisluvat, kuten alkoholin 
anniskelulupa.  
 
Terassialue tulee rajata ympäristöön sopivalla aidalla (esimerkiksi kuten liitteenä 
olevassa kuvassa). Vuokra määräytyy teknisen lautakunnan päätöksen 
mukaisesti. 

 
 
Asian käsittely Keskustelun aikana esittelijä lisäsi ehdotukseen seuraavan kappaleen:  
 

Päätökseen tulee liittää tarkennettu kartta, josta käyvät ilmi vuokrattavan alueen 
tarkka rajaus sekä pinta-ala. 

 
Päätös Kaupunginhallitus päätti muutetun ehdotuksen mukaisesti. 
 
Lisätiedot Kansliapäällikkö Hanna Höglund, 019 2203 212 
 
Liitteet 

12 TL 28.8.2024 Terassialueen vuokraus kesälle 2025; kartta 
13 TL 28.8.2024 Terassialueen vuokraus kesälle 2025; kuva 2024 

 
Oheismateriaali 

TL 28.8.2024 OHEISMATERIAALI, Terassialueen vuokraus kesälle 2025; 
Hakemus 
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Kaupunginhallitus § 5 13.01.2025 
 

 

 
Talousarvion täytäntöönpano-ohjeet 2025 
  
Kaupunginhallitus 13.01.2025 § 5    
291/02.02.00/2024    
 
 

Liite 
- ehdotus talousarvion täynäntöönpano-ohjeksi 2025 

 
Ehdotus Kaupunginhallitus päättää hyväksyä talousarvion täytäntöönpano-ohjeet 2025. 

 
Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 
 
Lisätiedot Konsernitalouspäällikkö Kim Adolfsson, 040 087 3844 
Liitteet 

14 TA täytäntöönpano-ohje -Verkställighetsdirektiv 2025 
15 Kiertokirje 1 / 2025 
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Kaupunginhallitus § 6 13.01.2025 
 

 

 
Yleishallinnon ostolaskujen tarkastajat ja hyväksyjät 
  
Kaupunginhallitus 13.01.2025 § 6    
291/02.02.00/2024    
 
 

Hangon kaupungin sisäisen valvonnan ja riskihallinnan ohjeen mukaan jokainen 
toimielin päättää vuosittain vastuuhenkilöistä, jotka asiatarkastavat ja hyväksyvät 
vastuualueensa menoja koskevat laskut. Asiatarkastajan ja hyväksyjän tulee aina 
olla eri henkilö. 
 
Liite 
• luettelo tarkastajista ja hyväksyjistä  
 

Ehdotus Kaupunginhallitus päättää että Yleishallinnon ostolaskujen tarkastajina ja 
hyväksyjinä toimivat tulosalueittain oheisessa liitteessä mainitut henkilöt. 
 

Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 
 
Lisätiedot Henkilöstöpäällikkö Nina Granqvist, 019 2203 240 
Liitteet 

16 Yleishallinnon ostolaskujen tarkastajat ja hyväksyjät 2025 
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Hallintopakkohakemus koskien Hangonkylän venesataman venelaitureita 
  
Kaupunginhallitus 13.01.2025 § 7    
337/11.02.04/2024    
 

------------------ [yksityishenkilö] on tehnyt Etelä-Suomen aluehallintovirastolle 
vesilain 14 luvun 4 §:n mukaisen hallintopakkohakemuksen Hangonkylän lahdella 
sijaitsevien venelaiturien poistamiseksi.  
Etelä-Suomen aluehallintovirasto on varannut Hangon kaupungille tilaisuuden 
antaa selitys hakijan vaatimuksista yllä mainitussa hallintopakkoasiassa. 
Alkuperäistä määräaikaa selityksen antamiselle on pidennetty 14.1.2025 saakka.  
 
Oheismateriaali: 
- hallintopakkohakemus 
- Hangon kaupungin selitys 

 
Ehdotus Kaupunginhallitus päättää antaa asiassa liitteen mukaisen selityksen Etelä-

Suomen aluehallintovirastolle ja valtuuttaa kansliapäällikkö Hanna Höglundin 
allekirjoittamaan sen. 
 

Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 
 
Lisätiedot Kansliapäällikkö Hanna Höglund, 019 2203 212 
Liitteet 

17 Hallintopakon hakijan hakemus ESA:lle 
18 Kaupungin selitys hallintopakkohakemukseen 
19 Kaupungin selitys ESA:lle 14.1.2025 hallintopakkoasiassa 

 
Oheismateriaali 

Hakemusasiakirjat ESAVI-22753-2024; Selityspyyntö; Hallintopakko 
Hangonkylän lahdella sijaitsevien laiturien poistamiseksi; toimitettava 
viimeistään 23.8.2024 
Selityspyyntö; Hallintopakko Hangonkylän lahdella sijaitsevien laiturien 
poistamiseksi; toimitettava viimeistään 23.8.2024 (sähköposti) 
Kaupungin selitys hallintopakkohakemukseen 
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Kaupunginhallitus § 8 13.01.2025 
 

 

 
HIRS-kuntien eli Hangon, Inkoon, Raaseporin ja Siuntion yhteinen tulevaisuusvisio 
  
Kaupunginhallitus 13.01.2025 § 8    
22/00.04.01/2025    
 

Tausta ja työseloste 
 
Visio on laadittu vastaamaan syksyn 2024 aikana kerätyn aineiston perusteella 
tunnistettuihin alueen kehitystarpeisiin ja mahdollisuuksiin, joita määrittävät 
esimerkiksi alueen sijainti, kaksikielisyys, luonnonläheisyys ja meren läheisyys 
sekä potentiaali vihreän siirtymän investointikohteena. Sen tavoitteena on tuoda 
esiin keinoja vahvistaa alueen kilpailukykyä, elinvoimaa ja vetovoimaa sekä 
houkutella uusia asukkaita, yrityksiä ja matkailijoita.  
 
Työ on käynnistynyt syyskuussa 2024 pääasiassa Uudenmaan liiton rahoituksella 
(EU-rahoitus). Ohjausryhmän ovat muodostaneet kuntien keskeiset virkahenkilöt 
ja poliitikot sekä sidosryhmien ja rahoittajan edustajat (Länsi-Uudenmaan 
kauppakamari ja maakunnan liitto). Ohjausryhmä on kokoontunut 3.9., 30.9., 
28.10. sekä 29.11. Ensimmäisenä työvaiheena oli olemassa olevan kirjallisen 
aineiston läpikäynti sekä tilastollisen analyysin tekeminen (EVP-indeksi) 
syyskuussa. Lokakuussa tehtiin kysely luottamushenkilöille ja johtaville 
viranhaltijoille sekä elinkeinoelämän, oppilaitosten ja kolmannen sektorin 
edustajille. Kyselyyn saatiin 77 vastausta. Lisäksi tehtiin 13 haastattelua 
avainhenkilöille ja keskeisten sidosryhmien edustajille. Laajasti kuntien 
sidosryhmiä osallistava visiopaja pidettiin 9.10. Raaseporissa ja ohjausryhmän 
jäsenille Mahdollisuus- ja Priorisointi –pajat 8.11 Siuntiossa. Työstä on vastannut 
MDI, kumppaninaan Priole. 
 
Vision toteuttaminen keskittyy ensin yhteistyön vahvistamiseen, kilpailukyvyn 
edistämiseksi sekä kestävän kehityksen edelläkävijyyden saavuttamiseksi. 
Tavoitteena on alkuvaiheessa luoda kevyt toimintamalli yhteisillä resursseilla sekä 
laajempi yhteistyöfoorumi, joka yhdistää tekemiseen myös asiantuntijat ja 
päättäjät laajemmin kunnista. 
 
Visio ja missio 
 
Visio HIRS-aluelle (Hanko, Inkoo, Raasepori ja Siuntio): ”Vuosikymmenen loppuun 
mennessä olemme edelläkävijöitä kestävän kehityksen ja vihreän siirtymän 
saralla, luomme ainutlaatuisia kuntarajat ylittäviä matkailuelämyksiä ja 
rakennamme yhteistyöllä Suomen parhaan asuinympäristön, jonka talous ja 
osaaminen kasvavat kansainvälisesti vahvoista länsiuusimaalaisista 
rannikkojuurista.” 
 
 
Missio:  
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HIRS-kunnat yhdistävät voimansa luodakseen kestävän kehityksen periaatteille 
rakentuvan alueen, jossa toimivat liikenneyhteydet ja infrastruktuuri 
mahdollistavat elinkeinoelämän kasvun. Alue panostaa vihreään siirtymään 
houkutellen investointeja, sparraten nykyisiä yrityksiä siirtymisessä kestävään 
kasvuun ja vahvistaa samalla veto- ja pitovoimaansa. 
HIRS-alueen tulevaisuus rakentuu strategisemman edunvalvonnan ja jatkuvasti 
kehittyvien infrastruktuuriratkaisujen varaan. Kuntien yhteistyö keskittyy alueen 
taloudellisen kasvun ja saavutettavuuden suonina ja solmukohtina toimivien 
keskeisten liikenneyhteyksien, kuten valtatie 25:n, kantatie 51:n ja Rantaradan 
parantamiseen sekä satamien kehittämiseen.  
Tavoitteena on varmistaa alueen kilpailukyky kansallisesti ja kansainvälisesti 
aktiivisella edunvalvontatyöllä, joka kohdistuu erityisesti merkittäviin 
infrahankkeisiin ja vihreän siirtymän investointeihin. Yhteisellä äänellä 
toimiminen mahdollistaa resurssien tehokkaan käytön ja alueen vahvan aseman 
elinkeinoelämän ja asukkaiden tarpeiden edistäjänä.  
Alueen väkiluku ja yrityskanta kasvavat, ja kestävään kehitykseen ja vihreän 
teknologian ratkaisuihin panostanut alue houkuttelee merkittäviä vihreän 
siirtymän investointeja ja kannustaa teollisuuden uudistumiseen esimerkiksi 
Joddbölessä, Koverharissa, Horsbäckissa, Bäljarsissa ja Pikkalan alueilla. Kuntien 
raja-alueilla olevia sekä esim. vetylinjauksia seuraavia muita potentiaalisia 
tulevaisuuden kehittämisalueita kartoitetaan. 
HIRS-alue kytkeytyy saumattomasti kansallisiin ja kansainvälisiin liikenne- ja 
logistiikkakäytäviin ja houkuttelee alueella työskentelevien lisäksi asukkaikseen 
niin pendelöijiä kuin etätyöntekijöitäkin. Lisäksi yhä useampi kesäasukas asettuu 
alueelle vakituisesti. Alueelle tulevat maahanmuuttajat integroidaan sujuvasti 
työelämään ja paikallisyhteisöön niin ruotsiksi kuin suomeksi.  
HIRS-alue vaalii historiaansa ja kulttuuriansa rinta rinnan modernin teknologian 
kanssa ja houkuttelee yhä enemmän matkailijoita niin kotimaasta kuin ulkomailta 
nauttimaan kauniista luonnostaan, merellisyydestään ja saaristostaan, 
monipuolisesta ravintola- ja vapaa-ajan tarjonnastaan, laadukkaista ja uniikeista 
majoitustoimijoistaan sekä puhtaasta ja maukkaasta lähiruoastaan.  
Alueen oppilaitokset kouluttavat ketterästi osaavaa työvoimaa paikallisen 
elinkeinoelämän tarpeisiin tiiviissä yhteistyössä niin toistensa kuin alueen 
työnantajien kanssa. Työelämälähtöisen oppimisen vahvistaminen saa yhä 
useamman nuoren jäämään tai palaamaan alueelle. 
 
Visiota kohti edetään aluksi kahdessa teemassa:  
 
1. Yhteistyön voimalla kilpailukykyiseksi 
 
TAVOITE: HIRS-alue hyödyntää entistä tehokkaammin keskeisen sijaintinsa lähellä 
pääkaupunkiseutua ja porttina ulkomaille sekä monipuolisen infransa. Alue toimii 
yhtenäisesti ja valvoo etujaan tehokkaasti.  
 
 
2. Kestävän kehityksen edelläkävijä 
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TAVOITE: HIRS-alue toimii kestävän kehityksen edelläkävijänä ja houkuttelee 
kansainvälisiä vihreän siirtymän ja uusiutuvan energian investointeja. Pitovoimaa 
vahvistetaan mahdollistamalla nykyisten yritysten kehittyminen sekä 
parantamalla niiden edellytyksiä tuottaa yhä vihreämpiä tuotteita ja palveluita. 
Kehitetään kestävän kehityksen koulutusta ja tutkimus-, kehitys- ja 
innovaatiotoimintaa tiiviissä yhteistyössä yritysten ja oppilaitosten kanssa, 
vastaten tulevaisuuden osaamistarpeisiin. 
 
Yhteistyön organisointi 
 
Luodaan säännönmukainen foorumi, johon kokoontuvat laajasti kuntien 
poliittiset päättäjät ja asiantuntijat sekä tärkeimmät sidosryhmät. Kerran 
vuodessa kokoonnutaan yhteiseen tilaisuuteen, jossa jaetaan tilannekuva sekä 
keskustellaan keskeisistä edunvalvonta- ja kehityshankkeista yhdessä.  
 
Kuntien asiantuntijat kokoontuvat säännöllisesti ja tiiviimmin erikseen 
määriteltyjen kärkihankkeiden parissa.  
 
Työn pohjaksi luodaan yhteinen tietopohja, joka koostuu kuntien tuottamasta 
materiaalista kehityskuvaan liittyen.  
 
HIRS-alue rekrytoi aluksi yhden yhteisen työntekijän, joka koordinoi alueen 
elinvoimayhteistyötä kuntien vahvalla yhteisellä mandaatilla pitäen yhteyttä mm. 
alueen suurimpiin yrityksiin ja Business Finlandiin, seuraten liidejä ja 
koordinoiden edunvalvontaa. Koordinaattori voisi organisatorisesti olla yhden 
kunnan palkkalistoilla tai toimia kunnille yhteisen ostopalvelun muodossa siten, 
että koordinaattori olisi olemassa olevan kehitysyhtiö C-Fiberin muokkauksen 
jälkeen sen palkkalistoilla. (C-Fiberin nykyisiin omistajiin lukeutuvat mm. Hanko, 
Raasepori, Inkoo sekä joitakin suuria alueellisia yritystoimijoita.) Koordinaattorin 
työnkuva ja tavoitteet pohjautuvat yhteiseen strategiaan ja yhdessä sovittuihin 
suuntaviivoihin. Kaikki kunnat osallistuisivat koordinaattorin palkkakustannuksiin, 
mutta siihen haettaisiin myös avustuksia. 
 

Ehdotus Kaupunginhallitus merkitsee tiedoksi selvityksen Hangon, Inkoon, Raseborgin ja 
Siuntion aluekehitysyhteistyöstä. Kaupunginjohtaja jatkaa yhteistyössä muiden 
kuntien kanssa kuntien yhteisen resurssin valmistelua (ml. ulkopuolisen 
rahoituksen hakeminen tähän tarkoitukseen). Tavoitteena on myös järjestää 
vuonna 2025 ensimmäinen alueellinen foorumi vaaleilla valituille edustajille, 
elinkeinoelämälle ja muille sidosryhmille.   
 

Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 
 
Lisätiedot Kaupunginjohtaja Petra Ståhl, 040 135 9599
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Sivistyslautakunta § 111 12.12.2024 
Kaupunginhallitus § 9 13.01.2025 
 

 

 
Sivistyslautakunnan lausunto, Skogshyddans föräldraförening rf:n avustusanomukseen Hangon kaupungin 
150-vuotisjuhlarahastosta, sähkö-laatikkopyörän hankinnasta Metsämajan päiväkotiin 
 
SIV 12.12.2024 § 111  
  
 
*/* Skogshyddans föräldraförening rf anoo 1.000 €:n avustusta Hangon kaupungin 

150-vuotisjuhlarahastosta, sähkö-laatikkopyörän hankintaan, Metsämajan 
päiväkotiin (liite). 
 
Vanhempainyhdistys haluaa osallistua helpottamaan ja piristämään lasten ja 
henkilökunnan arkea Metsämajan päiväkodissa, keräämällä varoja sähkö-
laatikkopyörien hankintaan.  Pienempien lasten on vaikea vierailla erilaisissa 
kulttuuritapahtumissa tai puistoissa Hangossa, koska heitä ei saa lain mukaan 
kuljettaa linja-autossa, kuten vanhempia lapsia, ja usein kävelymatka on liian 
pitkä. Sähkö-laatikkopyörien avulla lapsille voidaan antaa monipuolisempaa 
olemassaoloa päiväkodissa ja laajentaa heidän näkymiään ja osallisuutta 
paikalliseen yhteiskuntaa ja ympäristöön. 
 
Vanhempainyhdistys kerää varoja hankintaan järjestämällä tapahtumia. 
Tapahtumien tarkoituksena on, että lapset saavat tavata, leikkiä, seurustella, sekä 
että perheiden välille luodaan uusia yhteyksiä. Yhdistys kerää varoja myös 
hakemalla avustuksia eri säätiöistä ja paikallisista yrityksistä. Tavoitteena on 
hankkia yksi sähkö-laatikkopyörä toimintavuoden 2024 – 2025 aikana, sekä sen 
jälkeen vielä yksi sähkö-laatikkopyörä. Vanhempainyhdistys hankkii sähkö-
laatikkopyörät ja lahjoittaa ne sen jälkeen Metsämajan päiväkodille. 
 
Pyörät sijoitetaan Metsämajan päiväkotiin, mutta muutkin päiväkotien tai 
koulujen ryhmät voivat käyttää niitä. 
 
Yhden sähkö-laatikkopyörän hinta on 6.247 €. Hintaa sisältyy sadesuoja, matto ja 
rahti. 
 
Sähkö-laatikkopyörien käyttö mahdollistaa nuoremmille lapsille yhtäläiset 
mahdollisuudet osallistua päiväkotiaikana kulttuuriin ja liikuntaan, verrattuna 
vanhempiin päiväkotilapsiin. Kynnys osallistua eri tapahtumiin ja lähiympäristön 
tutkimiseen madaltuu kaikille päiväkotiryhmille, kun sopivat kulkuvälineet ovat 
koko ajan saatavilla. 
 
Metsämajan päiväkodin henkilökunta näkee Skogshyddans föräldraföreningenin 
aloitteen erittäin myönteisenä ja kannattavat tätä projektia. Toteutuessaan, 
aloite antaa lapsille ja henkilökunnalle hyvät edellytykset liikkua pidempiä 
matkoja päiväkodista, nähdäkseen ja kokeakseen Hangon kaupungin hienon 
luonnon ja ympäristön. 
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Sivistyslautakunta § 111 12.12.2024 
Kaupunginhallitus § 9 13.01.2025 
 

 

Hangon kaupungin varhaiskasvatus on kiitollinen tällaisista projekteista ja 
kannattaa avustusanomusta Hangon kaupungin 150-vuotisjuhlarahastosta tähän 
tarkoitukseen. 
 
Asian valmistelussa on tehty lapsivaikutusten arviointi (LAVA). 
 

Ehdotus (Gustafsson) Sivistyslautakunta antaa yllä olevan tekstin kaupunginhallitukselle lausuntona 
Skogshyddans föräldraförening rf:n avustusanomukseen Hangon kaupungin 150-
vuotisjuhlarahastosta, sähkö-laatikkopyörän hankintaan Metsämajan päiväkotiin. 
 

Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 
 
Lisätiedot Varhaiskasvatusjohtaja Birgitta Mannström, 040 159 5180 
 
 
Kaupunginhallitus 13.01.2025 § 9    
502/02.05.01.00/2024    
 

Liite 
- Skogshyddans föräldraförening rf:n anomus  
 

Ehdotus Kaupunginhallitus merkitsee sivityslautakunnan lausunnon tiedoksi ja että varat 
hankintaan otetaan Hangon kaupungin 150-vuotisjuhlarahastosta sähkö-
laatikkopyörää varten Metsämajan päiväkotiin. 
 

Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 
 
Lisätiedot Varhaiskasvatusjohtaja Birgitta Mannström, 040 159 5180 
Liitteet 

20 Hakemus 150-vuotisjuhlarahasto / Skogshyddans föräldraförening 
21 Liite hakemukseen Tarjous Bakfiets Daycare Cargo E-Trike / Skoghyddans 

föräldraförening rf 
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Vastaus valtuutettu Jaana Pulkkisen ym. aloitteeseen parkkipaikkojen aikaan saamiseksi yhteistyössä 
Hangon seurakuntayhtymän kanssa / Kvo-asia 
 
Tekninen lautakunta 11.12.2024 § 132  
  
 
 
 

Kaupunginvaltuutettu Jaana Pulkkinen on jättänyt 11.6.2019 valtuustoaloitteen, 
jossa ehdotetaan parkkipaikkojen tekemistä vesitornin lähelle ja parkkipaikkojen 
lisäämistä kirkon ympärille. 
 
Kirkonmäellä on ilmeinen pula parkkipaikoista, kun kirkossa järjestetään 
tapahtumia. Kesäaikana myös Kirkonmäen ympärillä kaupungin parkkipaikoilla on 
pulaa paikoista. 
 
Tällä hetkellä maailmantilanne on rauhaton, mistä johtuen Hangon vesitornin 
alueelle ei haluta parkkipaikkoja eikä lisää liikennettä. On myös mahdollista, että 
vesitorni suljetaan yleisöltä. 
 
Seurakuntayhtymän kanssa on avattu keskusteluyhteys parkkipaikkojen tarpeesta 
kirkon lähellä. Tässä ja samassa yhteydessä selvitetään myös vesitornissa 
vierailijoiden parkkipaikkojen mahdollinen tarve ja paikkojen sijoittaminen. 
 

*/* Liite 
 Valtuustoaloite parkkipaikkojen aikaansaamiseksi yhteistyössä Hangon 

seurakuntayhtymän kanssa, 1.6.2019 
 
Ehdotus (Horttanainen) Tekninen ja ympäristövirasto ei tässä vaiheessa lähde esittämään vesitornin ja 

kirkon parkkipaikkojen lisäämistä. Kirkon parkkipaikkojen tarveselvitystä 
kuitenkin jatketaan seurakuntayhtymän kanssa. 
 

Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 
 
Lisätiedot Tekninen johtaja Jukka Horttanainen, 040 135 9280 
 
Kaupunginhallitus 13.01.2025 § 10    
531/00.01.06/2024    
 
 Liite 

- Valtuutettu Jaana Pulkkisen ym. aloite 
 
Kaupunginhallitus katsoo teknisen lautakunnan vastauksen riittäväksi ja 
ehdottaa, että aloite voidaan todeta loppuun käsitellyksi. 
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Tekninen lautakunta § 132 11.12.2024 
Kaupunginhallitus § 10 13.01.2025 
 

 

Ehdotus Kaupunginhalltus päättää ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että valtuutettu Jaana 
Pulkkisen ym. aloite katsotaan loppuun käsitellyksi. 
 

Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 
 
Lisätiedot Kaupunginjohtaja Petra Ståhl, 040 135 9599  

 
 
Liitteet 

22 TL 11.12.2024 Valtuustoaloite; Parkkipaikkojen aikaansaamiseksi 
yhteistyössä Hangon seurakuntayhtymän kanssa 
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Vastaus valtuutettu Jaana Pulkkisen ym. aloitteeseen kunnallisesta kierrätysviikosta / Kvo-asia 
 
Tekninen lautakunta 11.12.2024 § 131  
  
 
 

Kaupunginvaltuutettu Jaana Pulkkinen on tehnyt kunnallisesta kierrätysviikosta 
valtuustoaloitteen 14.6.2022. Se olisi tarkoitus järjestää keväisin, jolloin ihmiset 
aktivoituvat siivoamaan nurkkiaan ja pihojaan. Aloitteen tarkoituksena on sekä 
auttaa ihmisiä saamaan tietoa, miten tarpeettomat tavarat, roskat ja 
ongelmajätteet voidaan hävittää, että järjestää keräystoimintaa. Huolena on, 
että roskia ja myrkkyjä päätyy luontoon, vaikka niille olisi olemassa oikeatkin 
sijoituspaikat. 
 
Aloitteessa ideoitiin myös omilla pihoilla tapahtuvaa tavaroiden 
kierrätystoimintaa. 
Hangon kaupungilla on jäteasema, joka ottaa vastaan lähes kaikkea jätettä, 
joista iso osa ilmaiseksi. Lisäksi venesatamilla on venekemikaalien keräyspisteitä. 
Keväisin kiertävät myös metallin ja vaarallisten jätteiden keräysautot. Näistä 
löytyy tietoa kaupungin nettisivuilta. 
 
Kuntalaiset voivat järjestää erilaisia tapahtumia, ja sitä varten on valmiita hyviä 
sosiaalisen median kanavia, joissa asiasta voitaisiin tiedottaa. Hangon 
kaupungilla on myös hyvä ja näkyvä paikka sosiaalisessa mediassa. Kahtena 
edellisenä kesänä on järjestetty matalan kynnyksen kirpputori 
Raatihuoneentorilla. 
 
Kaupungilla ei ole resursseja organisoida tapahtumia, mutta tiedottamista ja 
ilmoittamista kaupungin omilla netti- ja sosiaalisen median sivuilla on 
mahdollista parantaa. 

 
*/* Liite 

 Valtuustoaloite kunnallisesta kierrätysviikosta 14.6.2022 
  

Ehdotus (Horttanainen) Tekninen lautakunta päättää, että Tekninen ja ympäristövirasto tarkistaa ja 
parantaa kierrättämisasioiden tiedottamista. 
 

Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 
 
Lisätiedot Tekninen johtaja Jukka Horttanainen, 040 135 9280 
 
Kaupunginhallitus 13.01.2025 § 11    
528/00.01.06/2024    
 
 Liite 

- Valtuutettu Jaana Pulkkisen ym. aloite 
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Tekninen lautakunta § 131 11.12.2024 
Kaupunginhallitus § 11 13.01.2025 
 

 

 
Kaupunginhallitus katsoo teknisen lautakunnan vastauksen riittäväksi ja 
ehdottaa, että aloite todetaan loppuun käsitellyksi. 

 
Ehdotus Kaupunginhalltus päättää ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että valtuutettu Jaana 

Pulkkisen ym. aloite katsotaan loppuun käsitellyksi. 
 

 
Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 
 
Lisätiedot Kaupunginjohtaja Petra Ståhl, 040 135 9599 
Liitteet 

23 TL 11.12.2024 Valtuustoaloite; Kunnallinen kierrätysviikko 
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Tekninen lautakunta § 124 20.11.2024 
Kaupunginhallitus § 12 13.01.2025 
 

 

 
Vastaus valtuutettu Jaana Pulkkisen ym. aloitteeseen kevyen liikenteen väylän jatkosta Täktomintieltä 
Kirkkotielle / Kvo-asia 
 
Tekninen lautakunta 20.11.2024 § 124  
  
 
 

Kupunginvaltuutettu Jaana Pulkkinen on jättänyt 18.5.2021 valtuustoaloitteen, 
jossa ehdotetaan kevyen liikenteen väylän rakentamista Täktomintielle Rajatien 
ja Kirkkotien välille. 
 
Täktomintie on kapea ja mutkikas. Lisäksi se toimii Vt 25:n varareittinä mm. 
satamien rekkaliikennettä varten. Tarve erilliselle kevyen liikenteen väylälle on 
ilmeinen. 
 
Täktomintie Rajatieltä Kirkkotielle asti ja eteenpäin on Suomen valtion 
omistamaa ja ELY-keskuksen hallinnoimaa tiealuetta. ELY-keskus on tietoinen 
kevyen liikenteen väylän tarpeesta. ELY-keskus on selvittänyt eri mahdollisuuksia 
ja laatinut suunnitelmia liikenneolosuhteiden parantamiseksi. Näitä suunniteltuja 
toimenpiteitä ovat olleet ajoradasta erillisen kävely- ja pyöräilyväylän 
rakentaminen sekä kylätie. 
 
Erillisen väylän vaihtoehto kaatui tiealueen kapeikkokohtien yksityisomisteisten 
kiinteistöjen kohdilla ja rakentamiskustannuksiin. Toinen vaihtoehto, kylätie, 
kaatui kaupunkilaisten vastustukseen helmikuussa 2024. 
 
  

*/*  Liitteenä valtuustoaloite; Kevyen liikenteen väylän jatkosta Täktomintieltä 
Kirkkotielle 18.5.2021 
 

Ehdotus (Horttanainen) Tekninen ja ympäristövirasto jatkaa yhteydenpitoa ELY-keskuksen kanssa 
toimivan ratkaisun löytämiseksi Kirkkotielle. 
 

Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 
 
Lisätiedot Tekninen johtaja Jukka Horttanainen, 040 135 9280 
 
Kaupunginhallitus 13.01.2025 § 12    
487/00.01.06/2024    
 

Liite 
- valtuutettu Jaana Pulkkisen ym. aloite 
 
Kaupunginhallitus katsoo teknisen lautakunnan vastauksen riittäväksi ja 
ehdottaa, että aloite todetaan loppuun käsitellyksi.  
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Tekninen lautakunta § 124 20.11.2024 
Kaupunginhallitus § 12 13.01.2025 
 

 

Ehdotus Kaupunginhallitus päättää ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että valtuutettu Jaana 
Pulkkisen ym. aloite katsotaan loppuun käsitellyksi. 
 

Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 
 
Lisätiedot Kaupunginjohtaja Petra Ståhl, 040 2135 9599 
Liitteet 

24 TL 20.11.2024 Valtuustoaloite kevyen liikenteen väylän jatkosta 
Täktominieltä Kirkkotielle 
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Kaupunginhallitus § 13 13.01.2025 
 

 

  
Tiedotuksia 
Kaupunginhallitus 13.01.2025 § 13    
      
  Kuntayhtymien valtuusto- ja hallituspöytäkirjat, kokouskutsu ja muut ilmoitukset: 
 
  Stiftelsen för Hangö sommaruni on lopettanut toimintansa 31.12.2024 
 
  Seuraavat kuntalaisaloitteet on käsitelty teknisessä lautakunnassa: 
 
  Hautausmaantien (nimetön tie) asfaltointi ja nimeäminen ja valaisu 

(käsitelty 20.11.2024 teknisessä lautakunnassa; Hautausmaantie muutetaan ja 
rakennetaan viralliseksi tieksi asemakaavan valmistumisen jälkeen. 

 
Terveyskeskuksen portaat (käsitelty 20.11.2024 teknisessä lautakunnassa; hissi 
varustetaan kunnollisilla ohjeilla ja kylteillä. 
 
Kävely- ja pyörätien rakentaminen Itäiselle puistotielle (käsitelty 20.11.2024 
teknisessä lautakunnassa; kävely- ja pyöräilytien rakentamisesta Itäiselle puistotielle 
päätetään myöhemmin erikseen. 
 
Hangon rantojen siistiminen ja kunnostus (käsitelty 11.12.2024 teknisessä 
lautakunnassa; kaupunki jatkaa rantojen ylläpitoa edelleen, ja ottaa vastaan 
palautteita siitä) 
 
Kolmiovaroitusmerkki Backankadulle Kalastajankadun risteykseen (käsitelty 
11.12.2024 teknisessä lautakunnassa; Backankadun ja Kalastajankadun risteys 
pidetään tasa-arvoisena risteyksenä. Näkemiä rajoittava pensasaita pitää siirtää ja 
leikata kriteerit täyttäväksi 
 
Puistolammen kunnostus (käsitelty 11.12.2024 teknisessä lautakunnassa; 
Puistolammen ylläpitoa jatketaan edelleen hoitosuunnitelman mukaisesti. 

 
  Liitteenä 

- kuntalaisaloitteet 
 

Ehdotus  Merkitään tiedoksi.  
 
Päätös  Ehdotus hyväksyttiin.  
Liitteet 

25 TL 20.11.2024 Kuntalaisaloite: Hautausmaantien (nimetön tie) asfaltointi ja nimeäminen ja valaisu 
26 TL 11.12.2024 Kuntalaisaloite; Hangon rantojen siistiminen ja kunnostus, rantojen siistimisestä, 

kuvapari 
27 TL 11.12.2024 Kuntalaisaloite; Hangon rantojen siistiminen ja kunnostus, aloite 
28 TL 11.12.2024 Kuntalaisaloite; Puistolammen kunnostus 
29 TL 11.12.2024 Kuntalaisaloite; Kolmiovaroitusmerkki Backankadulle Kalastajankadun risteykseen 
30 Kuntalaisaloite 2023 / Kolmiovaroitusmerkki Backankadulle Kalastajankadun risteykseen / Jorma 

Tallgren 
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Kaupunginhallitus § 14 13.01.2025 
 

 

 
Lautakuntien pöytäkirjat ja viranhaltijapäätökset 
  
Kaupunginhallitus 13.01.2025 § 14    
      
 
 
Ehdotus Todetaan, etteivät seuraavat pöytäkirjat ja viranhaltijapäätökset sisällä sellaisia 

asioita, joita kaupunginhallitus kuntalain 92 §:n nojalla ottaisi käsiteltäväkseen.  
 
Sivistyslautakunta   12.12.2024  

 
 Liite 

- viranhaltijapäätösluettelo 
 
Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 
Liitteet 

31 Kansliapäällikön päätösluettelo 2025 
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 1, § 3, § 5, § 6, § 7, § 8, § 10, § 11, § 12, § 13, § 14 

 

Muutoksenhakukielto 

Päätökseen, joka koskee vain asian valmistelua tai täytäntöönpanoa, ei saa kuntalain 136 
§:n mukaan hakea muutosta.
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 2, § 4, § 9 
 
Oikaisuvaatimusohjeet 

Tähän päätökseen tyytymätön voi tehdä kirjallisen oikaisuvaatimuksen. Päätökseen ei saa 
hakea muutosta valittamalla tuomioistuimeen. 

 
Oikaisuvaatimusoikeus 

Oikaisuvaatimuksen saa tehdä: 
 

• se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai etuun 
päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen), sekä 

• kunnan jäsen. 
 
Oikaisuvaatimusaika 

Oikaisuvaatimus on tehtävä 14 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista. 
 
Oikaisuvaatimus on toimitettava Hangon kaupunginhallitukseen määräaikana.  
 
Asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, seitsemän 
päivän kuluttua kirjeen lähettämisestä. Käytettäessä tavallista sähköistä tiedoksiantoa 
asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, kolmantena 
päivänä viestin lähettämisestä.  
 
Kunnan jäsenen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän päivän kuluttua siitä, 
kun pöytäkirja on nähtävänä yleisessä tietoverkossa.  

 
Tiedoksisaantipäivää ei lueta oikaisuvaatimusaikaan. Jos oikaisuvaatimusajan viimeinen 
päivä on pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto tai 
arkilauantai, saa oikaisuvaatimuksen tehdä ensimmäisenä arkipäivänä sen jälkeen. 
 

Oikaisuvaatimusviranomainen 
 

Viranomainen, jolle oikaisuvaatimus tehdään, on Hangon kaupunginhallitus. 
 
Osoite:  Bulevardi 6, 10900 Hanko 
Puhelinnumero:   019 220 31 
Kirjaamon sähköpostiosoite: kirjaamo@hanko.fi 
 

Oikaisuvaatimuksen muoto ja sisältö 
 

Oikaisuvaatimus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää vaatimuksen 
kirjallisesta muodosta. 

 
Oikaisuvaatimuksessa on ilmoitettava: 

 
• päätös, johon haetaan oikaisua 
• miten päätöstä halutaan oikaistavaksi 
• millä perusteella oikaisua vaaditaan. 

 
Oikaisuvaatimuksessa on lisäksi ilmoitettava tekijän nimi, kotikunta, postiosoite ja 
puhelinnumero.  
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Jos oikaisuvaatimuspäätös voidaan antaa tiedoksi sähköisenä viestinä, yhteystietona 
pyydetään ilmoittamaan myös sähköpostiosoite. 
 

Pöytäkirja 
Päätöstä koskevia pöytäkirjan otteita ja liitteitä voi pyytää Hangon kaupungin 
kirjaamosta. 
 
Osoite:  Bulevardi 6, 10900 Hanko 
Sähköpostiosoite: kirjaamo@hanko.fi 
Puhelinnumero:  019 220 31 
  
 
 


